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Betreft: Zienswijze ontwerpregeling jacht konijn en haas 

Geachte mevrouw van der Wal,

Hierbij maak ik gebruik om mijn zienswijze m.b.t. de ontwerpregeling, waarin de jacht op haas en 
konijn het komend seizoen gesloten wordt, onder uw aandacht te brengen. 

Ik ben het totaal niet eens met de voorgenomen (tijdelijke?) sluiting van de jacht op de genoemde
twee wildsoorten (en straks wellicht ook de andere wildsoorten). Mijn dagelijkse waarnemingen en
ervaringen in de praktijk, gecombineerd met mijn jarenlange reeks aan telgegevens en afschotcijfers,
staan haaks op de bevindingen dat de instandhouding van hazen in het geding zou zijn.

1.
Ik kan u een flinke waslijst opsommen van verstrekkende negatieve gevolgen voor het
natuurbeheer in samenwerking met jagers, beheerders ,schadebestrijders en weidevogelbeheerders
in ons werkgebied indien de (tijdelijke) sluiting wordt doorgevoerd. Echter, ik beperk mij in deze
zienswijze graag tot de basis van waaruit dit alles voortkomt: onbetrouwbare tellingen.

Zienswijze:
Ik ben van mening dat de wildsoorten haas en konijn ten onrechte op de rode lijst geplaatst
zijn op basis van onbetrouwbare en gekleurde gegevens.

Sluiting van de Jacht op een tweetal wildsoorten betekent verdere uitholling van Natuurbeheer. De
beheers jacht vormt een belangrijke schakel in de totale keten. Verdere beperking van het jachtrecht
heeft verstrekkende gevolgen voor de betrokkenheid van grondeigenaren en jagers in de rol van
vrijwilliger welke veel tijd, geld en energie in de Nederlandse natuur investeren. (Zie het onderzoek
‘Waarde van de jacht’, uitgevoerd door CLM Onderzoek en Advies. (Geschatte economische
waarde € 600 miljoen).

Bejaging op genoemde wildsoorten is wettelijk geregeld in de Wet natuurbescherming op basis van
goedgekeurde faunabeheerplannen vastgesteld door de provinciale FBE’s en goedgekeurd door
Gedeputeerde Staten. Er is een (kleine) stroming in onze samenleving die zich fanatiek keert tegen 
elke vorm van het doden van dieren waaronder de jacht zoals die wordt uitgevoerd. Als argument 
wordt aangevoerd dat de staat van instandhouding in het geding zou zijn. Als bewijs hiervoor worden
(dag)tellingen aangemerkt welke als zeer discutabel aan te merken zijn. Tellingen door een 
organisatie die overdag vogels telt en een haas of konijn in sommige gevallen meetelt (!). Ook de 
uitkomsten van de bureaustudie WuR en de gehanteerde meetprogramma’s zijn zeer selectief 
samengesteld en daarom als onbetrouwbaar aan te merken. De wetenschap dat andere organisaties 
al jaren specifiek per diersoort tellingen consequent uitvoeren doen blijkbaar niet ter zake. Ook mijn 
WBE werkt al jaren consequent volgens een vast telprotocol. Wij beschikken over tel- en 
afschotcijfers die uitwijzen dat de stand van de hazen enorm goed te noemen is. Ook het CBS, 



verantwoordelijk voor de accreditatie van de diverse meetprogramma’s geeft aan dat het m.b.t. de 
huidige flora- en faunatellingen ontbreekt aan plausibiliteit en representativiteit.
Zie:
https://longreads.cbs.nl/meetprogrammas-flora-en-fauna-2020/ontwikkelingen-ingegevensanalyse-
en-output/

Jagen gaat gepaard met emotie. Tegenstanders hebben ook recht op hun mening maar Meten is 
Weten daar gaat het om. Betrouwbare cijfers moeten beschikbaar zijn alvorens een rationeel besluit te 
kunnen nemen. Als men het niet eens kan worden over de diverse invalshoeken is ons voorstel om de 
tellingen op basis van een conform en geaccrediteerd telprotocol gezamenlijk met alle partijen uit te 
voeren met gebruik van warmtekijkers. Op deze wijze borgen wij de betrouwbaarheid van telgegevens 
en kan de plaatsing op de rode lijst nader worden getoetst.

In uw brief van 14 april jl. gericht aan de voorzitter van de Tweede kamer stelt u het volgende; “Ik ben
van plan dit besluit volgend jaar te heroverwegen indien nieuwe gegevens over de provinciale trends
en populatiestatus bekend zijn”

Graag vernemen we van u de SMART doelstellingen die gekoppeld worden aan de nieuwe cijfers 
waarop uw heroverweging gaat baseren.
Daarnaast nodigen ik u hierbij van harte uit voor een ronde door mijn jachtveld met gebruik van 
warmteapparatuur zodat u zelf kunt constateren waarom ik het niet kan accepteren dat de haas op de 
rode lijst is geplaatst.

In vertrouwen op een besluit wat gebaseerd is op rationele en betrouwbare telgegevens verblijf ik,

Hoogachtend,

Piet Altena
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